



Web Development Coordinator

OCASI - Ontario Council of Agencies Serving Immigrants
Toronto, Ontario

About OCASI:

OCASI – Ontario Council of Agencies Serving Immigrants acts as the collective voice for immigrant and refugee-serving organizations in Ontario, and coordinates response to shared needs and concerns. Our mission is to achieve equality, access and full participation for immigrants and refugees in every aspect of Canadian life. OCASI was founded in 1978 and now has over 250 member agencies across Ontario.

Position Overview:

The Web Development Coordinator is to assist on multiple projects by maintaining and restoring code on all of OCASI websites and platforms as well as optimizing the web architectures for navigability and accessibility. This position is also responsible for ensuring that code and databases are being backed up. The Web Development Coordinator will have a commitment to and awareness of equity, access to services, anti-racism and anti-oppression, gender-justice and anti-poverty as it relates to immigrants and refugees.

Key Responsibilities:

- Responsible for the technical architecture and implementation of OCASI websites
- Responsible for the oversight of hosting, DNS and APIs where appropriate
- Perform website maintenance
- Monitor systems' operations, including downtime, upgrades and security
- Liaise with subcontractors to ensure that the necessary modifications are made to the systems
- Work closely with content team to suggest and carry out design improvements and enhancements as required
- Participate in the strategic planning and promotion of sites as part of the team
- Provide support to websites' analytics data

Qualifications:

- Successful completion of a degree or diploma in computer science, web development or equivalent experience
- Knowledge and understanding of issues facing Ontario's immigrants and refugees and the member agencies that serve them is a definite asset
- Strong skills in installing, customizing, updating and maintaining open source software such as Drupal

- Strong skills in JavaScript and APIs
- Experience working with MySQL databases
- Knowledge of and the ability to implement important SEO principles
- Ability to understand and contribute to functional requirements and translate them into technical design and development projects
- Ability to clearly document features, technical specifications and infrastructure requirements for self-produced technical work and job processes
- Able to continuously monitor industry trends, technologies and standards in order to research, recommend and apply new technologies as they emerge
- Excellent verbal and written communication skills
- Strong organization skills, attention to detail and the ability to meet tight deadlines and demanding schedules
- Able to work quickly and on multiple projects at once, multi-tasking in high-pressure situations
- Willingness to work in an environment where projects and priorities often change
- Good judgment, problem-solving and conflict resolution skills
- Collaborative team player with strong interpersonal and relationship-building skills

Employment Details:

- Salary is \$52,501 plus benefits, unionized with Unifor Local 87M
- **Job type:** Full-time position based on 35 hrs/week

*OCASI currently operates within a Hybrid workplace model

How to apply:

Please send a cover letter and resume with the subject line: **Web Development Coordinator**
to: Hiring Committee, OCASI at
gethired@ocasi.org

We are committed to creating an inclusive workplace and welcome applications from individuals with disabilities. Accommodations are available upon request throughout the recruitment process.

We thank all applicants for applying. However, we regret only the candidates selected for an interview will be contacted. No telephone inquiries please.



Coordonnateur(trice) du développement Web

OCASI - Ontario Council of Agencies Serving Immigrants
Toronto, Ontario

À propos d'OCASI :

OCASI – Ontario Council of Agencies Serving Immigrants *Conseil ontarien des organismes au service des immigrants* – agit comme porte-parole collectif des organismes d'aide aux immigrants et aux réfugiés en Ontario et coordonne la réponse aux besoins et aux préoccupations communs. Notre mission est d'assurer l'égalité, l'accès et la pleine participation des immigrants et des réfugiés à tous les aspects de la vie canadienne. Fondé en 1978, OCASI compte aujourd'hui plus de 250 organismes membres en Ontario.

Aperçu du poste :

Le/La coordonnateur(trice) du développement web participera à de multiples projets en assurant la maintenance et la restauration du code de tous les sites web et plateformes d'OCASI, ainsi qu'en optimisant les architectures web pour la navigabilité et l'accessibilité. Ce poste est également chargé de garantir la sauvegarde du code et des bases de données. Le/La coordonnateur(trice) du développement web sera engagé(e) et sensibilisé(e) aux enjeux d'équité, d'accès aux services, de lutte contre le racisme et l'oppression, de justice de genre et de lutte contre la pauvreté en ce qui concerne les immigrants et les réfugiés.

Principales responsabilités :

- Responsable de l'architecture technique et de la mise en œuvre des sites web d'OCASI
- Responsable de la supervision de l'hébergement, des DNS et des API, le cas échéant
- Effectuer la maintenance du site web
- Surveillance du fonctionnement des systèmes, y compris les temps d'arrêt, les mises à niveau et la sécurité
- Collaboration avec les sous-traitants pour garantir l'application des modifications nécessaires aux systèmes
- Travailler en étroite collaboration avec l'équipe de contenu pour suggérer et mettre en œuvre les améliorations de conception nécessaires
- Participer à la planification stratégique et à la promotion des sites au sein de l'équipe
- Fournir un soutien aux données d'analyse des sites web

Qualifications :

- Diplôme universitaire en informatique, en développement Web ou expérience équivalente.
- Connaissance et compréhension des enjeux auxquels font face les immigrants et les réfugiés de l'Ontario et les organismes membres qui les servent est un atout.

- Solides compétences en installation, personnalisation, mise à jour et maintenance de logiciels libres comme Drupal.
- Solides compétences en JavaScript et en API.
- Expérience de travail avec les bases de données MySQL.
- Connaissance et capacité à mettre en œuvre d'importants principes de référencement SEO.
- Capacité à comprendre et à contribuer aux exigences fonctionnelles, puis à les adapter en projets de conception et de développement techniques.
- Capacité à documenter clairement les fonctionnalités, les spécifications techniques et les exigences d'infrastructure pour les travaux techniques et les processus de travail autoproduits.
- Capacité à surveiller continuellement les tendances, les technologies et les normes du secteur afin de rechercher, de recommander et d'appliquer de nouvelles technologies dès leur apparition.
- Excellentes compétences en communication verbale et écrite.
- Attentif aux détails, excellent sens de l'organisation et capacité à respecter des délais serrés et des emplois du temps exigeants.
- Capacité à travailler rapidement et sur plusieurs projets à la fois, multitâche dans des situations très stressantes.
- Volonté de travailler dans un environnement où les projets et les priorités changent souvent.
- Bon jugement. Compétences en résolution de problèmes et de conflits
- Avoir un excellent esprit d'équipe collaboratif et de solides compétences interpersonnelles et relationnelles

Détails de l'emploi :

- Salaire de 52 501 \$ plus avantages sociaux, syndiqué à la section locale 87M d'Unifor
- **Type de poste** : Poste à temps plein basé sur 35 heures par semaine

*OCASI fonctionne actuellement avec un modèle de travail hybride

Comment postuler :

Veillez envoyer une lettre de motivation et un CV avec pour objet : « **Coordonnateur(trice) du développement Web / Web Development Coordinator** » au Comité d'embauche d'OCASI à l'adresse gethired@ocasi.org

Nous nous engageons à créer un milieu de travail inclusif et encourageons les candidatures de personnes en situation de handicap. Des aménagements sont disponibles sur demande tout au long du processus de recrutement.

Nous remercions tous les candidats ayant postulé. Cependant, nous regrettons de ne communiquer qu'avec les candidats retenus pour une entrevue. Aucune demande de renseignements par téléphone n'est acceptée.